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Referat af Bestyrelsesmøde tirsdag d. 15. januar 2025 
Sted: Værkerne i Sorø 
Mødt: Inger Nielsen, Jette Mynster, Allan Steensen, Lasse Braae, Nils Kruse, Morten Jensen, Jette 
Hallig 
 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent og referent 
- MJ valgt som dirigent, NK valgt som referent 
 

2. Opfølgninger fra sidste møde 
- Intet nyt 
 

3. Nyt fra kassereren (Allan) 

- Regnskab 2024. AS fremlagde som sædvanlig et overskueligt og grundigt regnskab. 
Årsregnskabet udviste et underskud på 5.156 kr. Bestyrelsen så ingen problemer heri. 
Regnskabet blev godkendt og underskrevet. 
 
- Budget 2025. Budgettet er et sparebudget på baggrund af besparelser i DOF, der kun 
giver halvdelen af det sædvanlige lokaltilskud. Særlig mødeudgifter er der sparet på, hvilket 
indebærer, at der fremover ikke er tilskud til fortæring på møder i DOF VSJ. Der er også 
behov for at vurdere transportudgifterne ved, at man nøje vurderer, om det er relevant for 

DOF at deltage i et møde, en besigtigelse, el.lign. Budgettet blev godkendt. 
 

4. Kalundborg lokalgruppe 
- MJ vil orientere Kalundborg Lokalgruppe om, at de naturligvis kan etablere sig som 
lokalgruppe, samt om konsekvenser i tilknytning hertil, i lyset af den begrænsede økonomi i 
lokalafdelingen.  
 

5. Aktiviteter og orienteringer 
- Ørnens Dag 23. februar 2025. AS er tovholder på dagen. Der er etableret et samarbejde 
med Naturformidlingen i Kalundborg Kommune om markedsføring af dagen. 
Fugleambassadør, Kirsten, vil tage sig af aktiviteter for børn. Der er også planlagt en 
fuglequiz, hvortil der er indhentet præmier fra Naturbutikken.  Der arbejdes på at køre 
ekskursioner i området. 
- Aktiviteter bliver ikke længere annonceret i Fugle og Natur. I stedet vil de blive lagt på 
hjemmesiden og Facebook. For tiden er der to aktive turledere, Jette Hallig og Carl Johan 
Corneliussen. Tak for deres indsats. Som det nyeste har Jan Badura som turleder i 2025 
planlagt 6 ture til vandområder i Ringsted kommune. 
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6. Nyt om Ørneklubben (Allan) 

- AS er kontakt til fugleambassadøren, Kirsten, som er meget engageret. Der er afholdt 
aktivitet på Fugledegård. Den var meget positiv og der blev her etableret kontakt til 
Kalundborg Kommune. Der er planlagt aktiviteter ved Suserup i Sorø og Tempelkrogen i 
Holbæk.  
 

7. Faunistisk udvalg (Lasse) 
- Møde afholdt i udvalget, hvor man blev enige om af boligbirding er første prioritet. 
Desværre er der få deltagere fra Vestsjælland, så der opfordres til at være med. Der 
arbejdes på at få en aktiv lokal repræsentant i hver kommune. I Odsherred er Korevlerne 
ved Sejerø Bugt udpeget som fokusområde. Der arbejdes på at sende en henvendelse 
direkte til medlemmerne. 
 

8. Naturpolitisk udvalg (Nils) 
- Der har ikke været afholdt møde. Forskellige modeller for at holde møde skal overvejes, 
idet lokale repræsentanter tager sig af de lokale sager, så det er alene sager af fælles 
interesse der bør drøftes i udvalget. Og de kan opstå med kort varsel.  

 
9. Generalforsamling d. 26. feb. 2025 (alle) 

- Dirigent, NK er kandidat. MJ taget sig af beretning og AS af regnskabsfremlæggelse. MJ, 
IN og NK er på valg til bestyrelsen og alle modtager genvalg. Kandidater til 
repræsentantskabet er LB, IN, AS og MJ 
- Generalforsamlingen indledes med foredrag af Henrik Wejdling om bomlærkeprojektet og 
de fremtidige aktiviteter. Mødet er et aftenmøde hvorfor der serveres kaffe og kage. 
- Der holdes et kort konstituerende bestyrelsesmøde umiddelbart efter GF.  
 

10.  Eventuelt 
- ”Fællesskab gennem Fugle” er et projektsamarbejde mellem DOF, Jægerforbundet og 
Danske Herregårdsskytter. Formålet er at undersøge hvor mange hhv. rovfugle/ugler og 
ravne der findes i de private skove. Lene Smidt er koordinator i Vestsjælland. Der afholdes 
kursus i redefinding i Nordsjælland d. 26. jan. Projektdeltagere fra DOF VSJ kan få 
kørselsgodtgørelse ved deltagelse. 
- Det er konstateret at reglerne vedrørende jagt i Tempelkrog ikke overholdes af jægerne. 
Der er konstateret færdsel på søen, der er efterladt flydepramme, skydetårne o.lign. Der 
foretages henvendelse til DN, som er ansvarlige for fredningssagen. 
- `Rensningsanlægget` ved Tissø er overdraget til Naturpark Åmosen. De har nu indsamlet 
de nødvendige fondsmidler på 3 mio. kr. for at komme videre. Der skal indkaldes til møde for 
interessenter. MJ og Lene koordinerer på vegne af DOF VSJ.  
- Der er indkaldt til medlemmer af baggrundsgrupper vedrørende den lokale trepart. 
Områderne er delt i 3 områder opdelt efter vandafstrømningsområder, hvilket er forskelligt for 
DOF’s opdeling i lokalafdelinger. DOF VSJ har indstillet kandidater til hver af de tre områder. 
 

11.  Næste møde 
- Møde afholdes den 19. marts 2025 på Værkerne i Sorø i lokale 206. 
- Det vil blive undersøgt af JH og LB om, der kan organiseres digitale møder via Teams. Et 
sådant kan afholdes inden generalforsamlingen, hvis der er behov herfor.  


